

羅克珊娜·普瑞達

羅克珊娜·普瑞達是四川外國 語大學英語學院美國文學副教授。 她的核心研究領域是現代主義詩歌, 尤其專注于詩人埃茲拉·龐德。普 瑞達曾在愛丁堡大學教授美國文學, 並于2013年至2018年擔任埃茲拉·龐 德學會主席。她也是數字期刊 Make It New 的創始人和高級編輯,該期 刊是她于2014年爲學會創建的。目 前, 普瑞達是學會董事會的常任成 員, 並積極參與她當前的數字研究 平台"The Cantos Project",這是壹 個致力于深入研究埃茲拉·龐德主 要長詩《詩章》的學術網站。她目 前還處于壹本新書的初期寫作階段, 暫定名爲《全球詩章》。

普瑞達是《埃茲拉·龐德的(後) 現代詩學與政治: 邏各斯中心主義、 語言與真理》(2001年)、《職業 化的關注:埃茲拉·龐德與現代主 義批評的職業生涯》(2018年)以 及即將出版的《多蘿西·莎士比亞 與埃茲拉·龐德的詩章: 被遺棄的 28-51 詩章手稿》(2025 年) 等書 的作者。她還主編了《埃茲拉·龐 德的經濟通信1933-1940》2007年)、 《埃茲拉·龐德與經濟學指南》(2019 年)以及《爱丁堡指南:埃茲拉·龐 德與藝術》(2019年)。她繼續 活躍于埃茲拉·龐德國際研討會的 組委會,該會議的下壹次活動將于 2025年在意大利布魯嫩堡舉行。

[Scholar Profile]

FULL NAME: Roxana Preda

AFFILIATION: Sichuan International Studies University, China

INTRODUCTION:

Roxana Preda is Associate Professor of American Literature in the School of English Studies, Sichuan International Studies University, Chongqing. Her core field is modernist poetry, with a special emphasis on the poet Ezra Pound (1885-1972). Preda taught American literature at the University of Edinburgh and served as President of the Ezra Pound Society, 2013-2018. She is also the creator and senior editor of the digital journal, *Make It New*, which she developed for the society in 2014. Currently, Preda is a permanent member of the society board and is active in her current digital research platform called The Cantos Project, an academic website dedicated to the in-depth study of Ezra Pound's major long poem, *The Cantos*. She is also at the initial stage of a new book project, provisionally called Global Cantos.

Preda is the author of *Ezra Pound's (Post)modern Poetics and Politics. Logocentrism, Language, and Truth* (2001), *Professional Attention: Ezra Pound and the Career of Modernist Criticism* (2018), and more recently, *Dorothy Shakespear and The Cantos of Ezra Pound. The Abandoned Folio of XXVIII-LI* (forthcoming, 2025). She has also edited *Ezra Pound's Economic Correspondence 1933-1940* (2007), as well as *A Companion to Ezra Pound and Economics* (2019) and *The Edinburgh Companion to Ezra Pound and the Arts* (2019). She continues to be active in the organizing committee of the Ezra Pound International Conference (EPIC) whose next event will take place in Brunnenburg, Italy, July 2025.